
De wens van de bevolking spiegelen aan online consultaties, polls en onderzoeken, is niet realistisch. 
Dergelijke online platformen hebben een zeeer beperkt bereik. 2500 ondervraagden kunnen nooit 
de gehele bevolking vertegenwoordigen. Er is echter wel een zeer toonbaar antwoord, deze is 
gegeven tijdens de jaarwisseling 2020/2021 en de jaarwisseling 2021/2022. Ondanks een algeheel 
verbod is er toch vuurwerk afgestoken, veel vuurwerk zelfs. M.i. is dit HET antwoord op de steeds 
weer terugkomende vraag van de overheid en media. Het antwoord op een (onofficieel) 
referendum. De Nederlandse bevolking is voor het behoud van de vuurwerktraditie.

De laatste jaren worden diverse nieuwe regels doorgevoerd. Denk hierbij aan de bril en standaard 
voor vuurpijlen. Om het effect hiervan te kunnen meten heb je langer nodig dan 2 jaarwisselingen. 
De tijd waarin je kan meten is nou eenmaal maar een paar uur per jaar. Met het afschaffen van de 
vuurpijlen en het knalvuurwerk zouden we een effect moeten kunnen peilen op het aantal 
slachtoffers. Echter, ivm het vuurwerkverbod tijdens de genoemde 2 jaarwisselingen is dat effect 
nog niet bekend. Dit verdient wel een eerlijke kans. 

Wat wél getoetst is, is het aantal slachtoffers van drugs en alcohol die beide avonden. Hieruit kan 
geconcludeerd worden dat deze producten een grote rol spelen in het aantal "gewonden". 
Dergelijke producten hebben een grote impact op het welzijn van mens en omgeving. 

Weet u dat er elke dag 15 mensen sterven door alcohol? Dat zijn ruim 5400 doden per jaar! Dit 
product ligt gewoon in de schappen van de supermarkt en is een van de grootste sluipmoordenaars 
die er is. Helaas een onderwerp die een grote discussie ontloopt en er ook zeker niet gaat komen. 
Vuurwerk wordt als gevaarlijk gezien, drank niet. Toch hebben ze 1 overeenkomst: beiden worden 
gevaarlijk bij verkeerd gebruik (https://www.rtlnieuws.nl/nieuws/artikel/4837336/alcohol-
sterfgevallen-jongeren-nederland-gezondheidsrapport-who)

Er wordt ook veel gesproken over vuurwerk en het welzijn van dieren. Echter,  hoe vaak wordt een 
persoon gebeten door honden? Hoeveel mensen zijn er bang voor honden? Op basis van de 
gegevens van veertien spoedeisende hulp-afdelingen belandden de laatste tijd naar schatting 
jaarlijks rond de 1800 slachtoffers op de Spoedeisende Hulp na een hondenbeet (met een 
onzekerheidsmarge tussen de 1100 en 2600). Bij naar schatting 200 patiënten was het letsel 
dusdanig ernstig dat ze opgenomen moesten worden. De meeste patiënten hebben een open wond 
na een beet, een enkele maal gaat het om een fractuur. Volgens cijfers van het CBS stierven 
afgelopen tien jaar vijf mensen na een aanval door een hond, drie ervan overleden in 2019. 
(https://www.veiligheid.nl/organisatie/publicaties/rapport-bijtincidenten-door-
honden?gclid=Cj0KCQiA_c-
OBhDFARIsAIFg3exq8PfUMFoqVjkM1OwIqZmUs3A38enBhSE1gBSU8lZSuGmzY7DZuiMaAo1REALw_
wcB)

Milieutechnisch spiegel ik het graag aan grote kermissen die in de grote steden vaak meerdere 
dagen staan. De stad wordt een of meerdere dagen afgesloten, de kramen worden voorzien van 
ladingen stroom en de decibellen gaan omhoog, ook rondom de parken. Voor omwonenden en 
dieren onprettig. Kosten nog moeite worden gespaard om een kermis te plaatsen. Ook hier kan naar 



de milieubelasting gekeken worden, alsook de ongeregeldheden, veelal eveneens door drank. 
Oudjaarsavond beslaat in principe maar 1 avond.

Belangrijk om te melden is dat in de media bij calamiteiten herhaaldelijk wordt benoemt dat dit 
vuurwerk of een vuurwerkbom betreft. Hiermee wordt alles over 1 kam geschoren. Het in Nederland 
goedgekeurde vuurwerk heeft namelijk de kracht niet om iets “op te blazen”. Eerlijkheidshalve zou 
men in dergelijke berichtgeving moeten spreken van “explosieven”. Toch kiest men bewust voor 
valse voorlichting.

Mediavolgend Nederland wordt bang gemaakt door de horrorverhalen, links en rechts aangedikt 
met onjuistheden. Daarbij wordt er gestrooid met het idee dat er bij een verbod in elke gemeente 
een of meerdere grote vuurwerkshows beschikbaar kunnen komen ter vervanging van het huidige 
consumentenvuurwerk. Rotterdam ziet zelfs graag 14 grote shows in de stad (zie RTL nieuws 7-1-
2020)! Een utopie, want Nederland ken maar 167 pyro experts die dit uit kunnen/mogen voeren, er 
zijn er minimaal 2 per show nodig. Per show heb je een oppervlakte nodig van 100x120 meter.  Niet 
haalbaar/realistisch dus. Het opleiden van experts kost overigens duizenden euro’s en voordat je 
examen mag doen moet men minimaal 10 grote shows bijgewoond hebben. Zoveel kosten en inzet 
voor 1/2 shows per jaar.  Daarbij komt dat het zeer onverantwoord is om mensen laat in de avond 
de straat op te laten gaan om met hun gezin of met vrienden zich te verplaatsen naar een algemene 
locatie. Velen hebben dan al drank op, wat verkeersrisico met zich mee brengt. Kinderen moeten 
dan midden in de nacht over straat. Hoeveel ouders stappen er dan toch in de auto met drank op of 
zijn niet helder genoeg meer om de veiligheid van hun kinderen en zichzelf te waarborgen? Tevens is 
het een grote uitnodiging voor inbrekers, die dan vrij hun slag kunnen slaan!

Zijn er verbeterpunten? Zeker! Tijden veranderen en daarbij moet je mee blijven denken en 
aanpassen waar nodig. Goede voorlichting voor de jongeren is belangrijk. Hierbij kan men denken 
aan het uitdelen van gratis vuurwerkbrillen op basisscholen. Een goed initiatief! De 
vuurwerkbranche denkt graag met de overheid mee. Niet vanuit zakelijk punt, maar vanuit onze 
passie. Wij zien de manco’s, maar zeker ook de positieven kanten. Veiligheid staat voorop, ook bij 
ons!


